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Дефинитивно може да се потврди да је потпредседник САД Џозеф Бајден дошао у
пријатељску посету са жељом да Србија и САД започну нову еру позитивних односа,
што је он током посете на свим састанцима више пута поновио - изјавио је за "Новости"
Драган Шутановац, министар одбране који је америчког званичника угостио у Дому
гарде на Топчидеру. - Бајден је констатовао да су наше две земље током историје готово
увек биле савезници и да би желео да тако буде и у будућности.

  

Да ли сте отворено причали о односима НАТО и Србије? Да ли је било захтева за
улазак наше земље у НАТО?

  

- Потпредседник САД Бајден је јасно нагласио да САД од Србије неће тражити да
донесе било коју одлуку у корист своје штете. Он разуме разлоге због чега се нисмо
сложили око Косова. Рекао је да су врата НАТО отворена за нас и да је њихова искрена
жеља да приступимо Алијанси када се за то испуне услови у Србији, пошто је реч о
организацији која повезује САД са Европом и гарантује стабилност са обе стране
Атлантика.

  

Наше две војске сарађују одраније, како потпредседник САД оцењује ту сарадњу?

  

- Задовољан је и сарадњом између две војске и два министарства. Пожелео је такве
односе и на другим плановима. Рекао сам му у шали: "Уступићемо лиценцу бесплатно".
Интересовао се и за школовање наших официра и кадета у САД, као и за даље
европске и евроатлантске интеграције. За жеље које Србија буде исказивала у оквиру
Партнерства за мир, имаћемо њихову подршку.

  

Шта је била ваша порука госту?

  

- Разговарали смо о сарадњи, посебно у региону. Одбрана је несумњиво један од
значајних стубова повезивања држава. Због тога и инсистирамо на вежбама и
заједничким тренинзима, као и разним другим видовима билатералне војне сарадње.
Тако се враћа поверење у Војску Србије и у међудржавне односе. Пренео сам му одлуку
Владе да наш санитетски тим учествује у мисији у Чаду са норвешким контингентом.
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Потпуно смо убеђени да наша војска мора да испуњава све три законски дефинисане
мисије, да поред одбране земље и помоћи цивилном становништву у случају
елементарних непогода, треба да учествује и у очувању глобалног мира у оквиру
мировних операција.

  

Од наших министара, Бајден се издвојено састао једино са вама. Шта вам то казује?

  

- Долазак у Министарство одбране показује висок степен поштовања како према Војсци
Србије, тако и према реформама које спроводимо у оквиру министарства. Посебно се
поштује то што је у моментима тешким за Србију, Војска показала да је под демократском
и цивилном контролом.

  

(Вечерње новости)
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